
Zápis  
z 15. zasedání Akademického senátu UHK dne 9. prosince 2009 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), Ing. Karol Radocha (PdF), 
 
Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Václav Maněna (FF), 
Ing. Karel Mls, Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
 Mgr. Iva Bartošová, RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF), 
 
Petr Rezek (SK za FF), 
Tomáš Juříček, Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Bc.Michaela Brabcová, Aleš Roubal, Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Omluveni: PhDr. Jan Mervart (FF), Kateřina Francová (SK za PdF), Mgr. Jiří Štěpán, 
Ph.D. (FF), Ing. Jaroslava Dittrichová (FIM), Michal Munzar, Vítězslav Louda, Martina 
Týblová (SK za FF).  
 
Hosté: doc. RNDr. Josef Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK, PhDr. Dana Musilová, 
CSc., prorektorka UHK pro vnitřní záležitosti, PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka pro strategii a rozvoj, doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan PdF, 
Bc. Ondřej Lébl, student FIM - delegát UHK ve SK RVŠ, Lenka Svobodová, 
Bc. Martin Tománek. 
 
Průběh jednání:  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a také hosty přítomné na zasedání.  
 
Program zasedání byl navržen následovně: 

 
1. Změna Statutu PdF UHK (předkládá doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan) 
2. Postup činností na přípravě etického kodexu UHK  
3. Informace o vzniku tzv. České Studentské Unie a o činnosti Studentské 

komory Rady vysokých škol (Ondřej Lébl, student FIM, delegát UHK do SK 
Rady vysokých škol) 

4. Volba náhradníka delegáta UHK do SK Rady vysokých škol 
5. Různé 
 
Doc. Gavalcová vznesla dotaz na doplnění nebo změnu pořadí projednávání 
jednotlivých bodů. Sama navrhla bod Projednání Řádu pro státní rigorózní 
zkoušky Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové, doručený 
do sestavovaného programu několik málo hodin po uzávěrce, a to následně za Statut 
PdF, tj. jako bod 2 – v programu bude proto provedeno posunutí v číslování bodů. 
Požádala senátory o vyjádření souhlasu se zařazením tohoto bodu, a to ve smyslu 
VJŘ AS UHK. Nikdo z přítomných senátorů proti tomu nenamítal. Další doplnění 
nebo změnu programu bod nikdo z přítomných senátorů nenavrhl, proto se zasedání 
řídilo programem rozšířeným o uvedený bod.  
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Bod 1. Změna Statutu PdF UHK (předkládá doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., 
děkan PdF) 

 
Změnu Statutu PdF UHK předkládá AS UHK doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan 
PdF UHK. Cílem změny je zapracování Studijního a zkušebního řádu UHK jako 
vnitřního předpisu PdF, vytvoření 2 nových oddělení (na Katedře biologie, na Ústavu 
primární a preprimární edukace) a Jazykového centra, patřících do seznamu 
pracovišť PdF. Předkládané znění Statutu PdF bylo schváleno AS PdF dne 
2.12.2009.  
 
Doc. Jehlička uvedl, že změnou, která se týká Statutu PdF a je v článku č. 18, 
se PdF připojuje k celouniverzitnímu Studijnímu a zkušebnímu řádu UHK. 
 
V následné diskusi dr. Kühnová upozorňuje na dvě nesprávně ponechané zkratky 
SZŘ PdF, s jejichž opravou na SZŘ doc. Jehlička souhlasí. 
 
Další náměty na diskusi se nevyskytly, proto diskuse byla ukončena. Na základě 
zákona má AS UHK schválit tento návrh Statutu PdF jako vnitřní předpis součásti 
vysoké školy.  
 
Hlasování bylo navrženo veřejným způsobem, v okamžiku hlasování je přítomno 
16 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 0. 
 
Změna ve Statutu PdF UHK ve znění předloženém doc. Ing. Vladimírem 
Jehličkou, CSc., děkanem PdF, byla schválena s dnem platnosti od 1.1.2010 
a účinností od 1.1.2010.  
 
Bod 2. Projednání Řádu pro státní rigorózní zkoušky Pedagogické fakulty 
Univerzity Hradec Králové (předkládá doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan 
PdF) 
 
Změnu Řádu pro státní rigorózní zkoušky PdF UHK předkládá Akademickému 
senátu UHK doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan PdF, a stručně ji komentoval. 
 
Uvedl, že změna a přesná specifikace Řádu pro státní rigorózní zkoušky PdF je 
vyvolána i současnou situací, která nastala na ZČU v Plzni. 
  
Ing. Mls se dotazuje, zda je vhodné zmiňovat se v Řádu pro státní rigorózní zkoušky 
o doktorské práci? 
 
Doc. Jehlička odpovídá, že Řád řeší rigorózní zkoušky jako takové kompletně 
a zmínka o doktorské práci je v návrhu zakomponována účelově pro potřeby procesu 
rigorózního řízení. Podmínkou absolvování rigorózní zkoušky je úspěšné složení 
doktorské zkoušky, pak následuje rigorózní zkouška. Řád řeší možnost uznání části 
rigorózní zkoušky a uvádí, jaká práce z předchozího studia uchazeče může být 
uznána jako práce rigorózní.  
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Dr. Mitlöhner navrhuje kvůli tomu doplnit poslední větu v bodu 5, Čl. 2: „pro potřeby 
rigorózního řízení“ a tuto poslední větu a v rámci Čl. 2, bod 5 uvést jako nový 
odstavec. 
 
Doc. Gavalcová potvrzuje, že na základě souhlasu vyjádřeného panem děkanem 
návrh Řádu bude takto doplněn o připomínku dr. Mitlöhnera. 
 
Dr. Mitlöhner upozorňuje, že v Čl. 4, Závěrečná ustanovení, bod 4 – formulaci 
„nabývá platnosti“ je potřeba doplnit ještě uvedením účinnosti (rovněž ode dne 
schválení Akademickým senátem UHK). 
 
Další náměty na diskusi se nevyskytly, proto diskuse byla ukončena. Na základě 
zákona má AS UHK schválit tuto formulaci Řádu pro státní rigorózní zkoušky PdF 
UHK jako vnitřního předpisu součásti vysoké školy.  
 
Hlasování bylo navrženo veřejným způsobem, v okamžiku hlasování je přítomno 
16 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 0.  
 
Řád pro státní rigorózní zkoušky PdF ve znění předloženém doc. Ing. 
Vladimírem Jehličkou, CSc., děkanem PdF, byl schválen, a to s  platností ode 
dne jeho schválení AS UHK a účinností rovněž ode dne jeho schválení AS UHK. 
 
Bod 3. Tvorba etického kodexu UHK  
 
Doc. Gavalcová se vrátila k problematice tvorby etického kodexu, tou se AS UHK 
zabýval na předchozím, listopadovém jednání. Uvedla, že kodifikace a přijetí zásad 
pro pedagogickou a tvůrčí činnost akademických pracovníků UHK ve formě etického 
kodexu pracovníků UHK je součástí Aktualizace Dlouhodobého záměru UHK na rok 
2009 a kolegium rektora dne 4.11.2009 uložilo Akademickému senátu UHK připravit 
návrh textu etického kodexu (EK). 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že na základě nominací zástupců fakult děkany FF a PdF, 
souhlasu oslovených, pověření paní prorektorky PhDr. Dany Musilové účastí v této 
skupině a konečně spolu s členy AS UHK je možná následující sestava pracovní 
skupiny pro přípravu EK (abecedně): 
 
Doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc., Katedra informatiky a kvantitativních metod 
FIM UHK, předsedkyně AS UHK, členka předsednictva Rady vysokých škol, členka 
pracovní komise Rady VŠ pro etiku ve vědecké a pedagogické práci 
 
Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., Katedra aplikované lingvistiky FIM UHK, delegát UHK 
ve sněmu Rady vysokých škol, člen pracovní komise Rady VŠ pro etiku ve vědecké 
a pedagogické práci 
 
PhDr. Dana Musilová, CSc., Historický ústav FF UHK, prorektorka UHK pro vnitřní 
záležitosti  
 
Mgr. Jana Pavlíková, Katedra filozofie a společenských věd FF UHK  
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Doc. Ilona Semrádová, CSc., vedoucí Katedry aplikované lingvistiky FIM UHK 
 
Mgr. Marie Skýbová, Ph.D., Katedra filozofie a společenských věd FF UHK 

PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., vedoucí Katedry pedagogiky a psychologie PdF UHK 

Alena Vejsadová, studentka 4. roč. FIM, im5, členka AS FIM, členka AS UHK. 
 
Doc. Gavalcová podala sestavu i náplň práce skupiny k prodiskutování a uvedla, že 
by ráda dala informace ohledně etického kodexu postupně na web a pro technickou 
stránku navrhuje v tomto smyslu zapojit i Mgr. Maněnu. 
 
Mgr. Maněna uvedl, že na základě diskuse senátory vznikla spíše představa 
o návrhu přístupu pouze pro uzavřenou skupinu na web. Zatím by vznikl prostor jako 
neveřejný, až po dohodě pracovní skupiny s členy AS UHK by se teprve web otevřel 
k veřejnému náhledu a tím i k diskusi. 
 
Doc. Hynek uvítal, že tvorby EK se ujal právě akademický senát – jeho role je zde 
naprosto klíčová. Doporučuje přípravu stručnější formy etického kodexu. 
 
F. Sedlák se dotázal, zda z porušení etického kodexu budou vyplývat nějaké sankce 
pro zaměstnance nebo studenta? 
 
Doc. Gavalcová upřesnila, že EK znamená pravidla vzájemného chování 
se v akademickém prostředí – studenti k učitelům, učitelé ke studentům, apod.  
 
Předpokládá se setkání skupiny ještě do 18.12. a práci na materiálu v lednu 2010. 
V tomto okamžiku je k dispozici úvodní struktura nebo hrubý návrh EK; diskuse k EK 
je možná ke konci ledna/začátkem února 2010 tak, aby byl podán na kolegium 
rektora v únoru 2010, posléze na zasedání AS UHK, jeho dokončení v únoru 2010. 
Po setkání pracovní skupiny se bude formovat představa, v jakém tvaru je možné dát 
materiál na web stránku AS UHK:  
 
Doc. Gavalcová navrhuje do zápisu jako usnesení uvést: AS UHK vzal na vědomí 
sestavení pracovního týmu složeného ze zástupců fakult a členů AS UHK. 
 
Bod 4. Informace o vzniku tzv. České Studentské Unie a o činnosti Studentské 
komory Rady vysokých škol (Ondřej Lébl, delegát UHK do SK Rady vysokých 
škol) 
 
Doc. Gavalcová udělila slovo Bc. Ondřeji Léblovi a požádala ho o informace 
o činnostech ve SK RVŠ, kde působí jako delegát UHK. Ondřej Lébl informoval 
přítomné senátory o profesních setkáních členů SK RVŠ v průběhu roku 2009, 
o účasti studentů v diskusích k Bílé knize a o ignorování připomínek studentů, 
o zapojení se studentů do činností Akreditační komise. Zmínil se o konání oslav 
výročí 17. listopadu, o akci studentů, na základě které došlo k opravě zdi v ul. 
J. Palacha v Praze, o letošním udělení ceny J. Opletala. Ondřej Lébl zmínil také 
mezinárodní aktivity  - sám se v říjnu 2009 účastnil v Těšíně v Polsku setkání 
Višegrádské 4 na studentské úrovni. Osobně i s kolegy se budou nadále snažit 
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zlepšovat postavení SK v rámci Rady VŠ, a to jako oficiální reprezentace VŠ 
studentů ČR.  
  
V další části informoval o problematice zastoupení studentů a o tom, že na setkání 
studentských sdružení – na konferenci byl prezentován vznik České studentské unie 
(ČeSU). SK RVŠ odmítá považovat ji za reprezentativní studentský orgán, a to kvůli 
způsobu vzniku a naprostou nečitelnost její struktury a aktivit – podrobnosti 
v písemných materiálech SK RVŠ jsou na webové stránce SK RVŠ, www.radavs.cz, 
ovšem na zmíněné konferenci nebyl pořizován písemný záznam, nicméně byla 
vytvořena webová stránka ČeSU. Existence ČeSU se setkala ve studentských 
kruzích převážně s odmítnutím. 
 
Doc. Gavalcová upozorňuje, že webová stránka ČeSU doopravdy neuvádí, jakým 
způsobem byli zvoleni předseda a čestný předseda pan Zámečník. Do této Unie 
se může přihlásit jakékoliv sdružení.  
 
Bc. Lébl navrhuje určitou formulaci podpory přístupu SK RVŠ k ČESU a dát ji jako 
usnesení AS UHK. 
 
Dr. Mitlöhner uvádí, že obsah navrhovaného usnesení je akceptovatelný, nicméně 
že Česká studentská unie není jako sdružení nebo jiná organizace úředně 
zaregistrována a tudíž její existence není podložena žádnou právní formou. 
 
V. Talášek navrhuje dát do usnesení pouze formulaci, že delegát RVŠ informoval AS 
UHK. 
 
Dr. Kühnová navrhuje vyjádřit podporu SK RVŠ. 
 
Doc. Gavalcová uzavřela diskusi formulací, která bude na konci zasedání AS UHK 
včleněna do usnesení: AS UHK bere informace pana Ondřeje Lébla na vědomí 
a vyjadřuje podporu aktivitám SK RVŠ. 
 
Bod 5. Volba náhradníka delegáta UHK do SK Rady vysokých škol 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že na základě nominací akademickými senáty fakult 
se může uskutečnit volba kandidáta na náhradníka delegáta UHK do SK RVŠ, 
předtím ale AS UHK očekává, že navržení se představí a uvedou krátce svoji vlastní 
motivaci pro práci ve SK RVŠ.  
 
AS FIM navrhl Lenku Svobodovou, 1. ročník, obor mcr,  
AS FF navrhl Bc. Martina Tománka, studenta navazujícího magisterského oboru 
Politologie – latinskoamerická studia.  
AS PdF delegoval studenta Michala Čána, na jednání AS UHK ovšem není přítomný 
ze zdravotních důvodů, předem se písemně omluvil.   
 
Volba náhradníka se bude konat podle Čl. 6, (2), VJŘ AS UHK, dále podle (4) 
kandidáta a náhradníka za studentskou část volí pouze studentská komora AS UHK.  
 
Doc. Gavalcová dala slovo kandidátům, aby se krátce představili. 
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Lenka Svobodová uvedla, že je komunikativní, ráda poznává nové lidi, chce 
reprezentovat studenty a svoji fakultu a vybrala si pracovní komisi Rady VŠ pro tvůrčí 
činnost studentů.  
 
Bc. M. Tománek se chce angažovat v RVŠ, nabízí svoji pracovitost a zájem 
o ekonomickou problematiku, v této práci vidí smysl a má zájem pracovat v pracovní 
komisi ekonomické.  
 
K vystoupením nebyly položeny dotazy. Pro volbu byla ustanovena volební komise: 
Ing. K. Mls, Ing. K. Radocha. Doc. Gavalcová uvádí, že volby proběhnou jako tajné, 
na volebních lístcích se jmény 3 kandidátů je nutné označit právě jedno jméno 
a ke zvolení je potřeba, aby kandidát získal nadpoloviční většinu hlasů přítomných 
členů SK AS UHK. V případě, že se nadpoloviční většina pro některého z kandidátů 
nedosáhne, je nutné volby opakovat ve druhém kole – potvrzení schválení 
nadpoloviční většinou hlasů přítomných členů SK AS UHK je nutné.  
 
Výsledek voleb:  
 
Lenka Svobodová – 1 hlas  
Bc. Martin Tománek - 7 hlasů 
Michal Čán – 0 hlasů 
 
Volební komise proto konstatuje, že ve volbách byl náhradníkem delegáta UHK 
do SK Rady vysokých škol s platností od 9.12.2009 zvolen Bc. Martin Tománek. 
Oznámení o volbě a delegační lístek se jménem Bc. Martina Tománka zašle AS UHK 
Agentuře RVŠ.  
 
Bod 5. Různé 
 
Doc. Gavalcová se vrátila k problému svolání akademické obce UHK, navrhuje konat 
akademickou obec v únoru 2010. Na jejím programu by bylo informování akademické 
obce o aktuálních i minulých činnostech AS UHK, případně o stavu ve strukturaci 
univerzity, a také o dalších činnostech zejména plynoucích z aktualizace DZ. 
Doc. Gavalcová navrhuje termín 17.2.2010 od 13,30 hod. 
 
Dr. Kühnová se dotázala pana rektora, zda by nová zamýšlená přírodovědná fakulta 
neměla ve své struktuře Katedru technických předmětů. 
 
Doc. Hynek informoval přítomné senátory o přípravách strukturace - u technicko-
přírodovědné fakulty jsme ustoupili od začlenění Katedry technických předmětů, 
fakulta zůstane ryze přírodovědná. Nové navazující studium připravuje k akreditaci 
fyzika, nová doktorská studia potom biologie a chemie. Fakultu sociální plánujeme 
předložit Akreditační komisi v závislosti na dokončení příprav doktorského studijního 
programu pravděpodobně až v zářijovém termínu. Bylo rozhodnuto, že Katedra 
náboženství a charitativní práce zůstane na Pedagogické fakultě, děkan PdF v této 
souvislosti posílil komisi připravující vznik nové fakulty dvěma pracovnicemi.  
Dále pan rektor uvedl, že rok 2009 byl těžký a následující bude, po finanční stránce, 
asi ještě těžší. MŠMT každý rok mění formu výpočtu a na příští rok musíme podle 
aktuálních informací počítat s pravděpodobným propadem mínus 20 milionů oproti 
tomuto roku. Podařilo se nám dostat do výpočtu více profinancovaných studentů než 
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letos, ale to propad nevyrovná. Úzce spolupracujeme s děkany, původně jsme 
plánovali zvýšit platy zaměstnancům, ale nyní je zřejmé, že realizované úspory 
budou použity k vykrytí ekonomického propadu a ani to zřejmě nebude stačit. 
Snažíme se však, aby problém byl řešitelný, a děláme všechna opatření, abychom 
příští rok vybalancovali. V závěru pan rektor poděkoval AS UHK a všem fakultám 
za přijetí jednotného Studijního a zkušebního řádu, což je velmi důležitý krok směrem 
k větší integraci univerzity. 
 
Doc. Gavalcová informovala senátory o přípravě podání žádosti o získání certifikátu 
DS Label k termínu 15.1.2010. Poté poděkovala panu rektorovi, že se účastnil 
jednání AS UHK a přispěl k celkové informovanosti. 
 
Další příspěvky do různého nebyly. 
 
V závěru jednání bylo formulováno usnesení.  
 
Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 15. zasedání dne 9. prosince 2009 přijal 
usnesení: 
 

1. AS UHK po projednání schválil Změnu ve Statutu PdF UHK ve znění 
předloženém doc. Ing. Vladimírem Jehličkou, CSc., děkanem PdF s platností 
ode dne 1.1.2010 a účinností od 1.1.2010.  

2. AS UHK po projednání schválil Řád pro státní rigorózní zkoušky PdF 
ve znění předloženém doc. Ing. Vladimírem Jehličkou, CSc., děkanem PdF, 
a to s  platností ode dne 9.12.2009 a účinností od 9.12.2009.  

3. AS UHK vzal na vědomí sestavení pracovního týmu složeného ze zástupců 
fakult a členů AS UHK. Tým se po pracovním setkání bude věnovat 
vypracování etického kodexu UHK.  

4. AS UHK vzal na vědomí informaci Bc. Ondřeje Lébla o činnostech 
Studentské komory RVŠ od ledna 2009 a vyjádřil podporu aktivitám SK RVŠ. 

5. AS UHK zvolil volbou provedenou podle VJŘ AS UHK Bc. Martina Tománka 
za náhradníka delegáta UHK do SK RVŠ. 

 
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 17 členů AS UHK (z důvodů pracovních 
povinností se dostavila v závěru zasedání senátorka Mgr. Bartošová z AK AS UHK, 
proto ve hlasování pro přijetí/nepřijetí usnesení je celkový počet hlasujících 17).  
 
Hlasováno: pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato. 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 17.2.2010 jako zasedání 
akademické obce UHK, čas (v odpoledních hodinách) a místo budou 

upřesněny) 
                                                                                                   
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
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V Hradci Králové dne 9.12.2009                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
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	PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., vedoucí Katedry pedagogiky a psychologie PdF UHK 

